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Abstract: This study aims to introduce the concept of Cloud Computing and the benefits resulting
from their application, and this through a questionnaire of a number of economic institutions in
order to know the views of managers and employees in this technology and their awareness of the
benefits and risks as well as the readiness of these institutions from their point of view to this new
environment.

The study concluded that the majority of the target sample does not know much about the
concept of cloud computing as its benefits and risks are vague and unknow to them, which indicates
that Algerian institutions still need a lot of time to educate their employees related to the benefits
and risks of cloud computing.

Keywords: Cloud computing, Advantages, Risks, Information and Communication Technology,
Institutions Performance.  Jel Classification Codes: 033, D83, P17.

Résumé: Cette étude vise a introduire le concept de Cloud Computing et les avantages résultants de
son application a travers un questionnaire d'un certain nombre d'entreprise économiques afin de
connaitre les points de vue des gestionnaires et des employés sur cette technologie et leur prise de
conscience de ses avantages et risques.

L'étude a conclu que la majorité de I'échantillon ne savait pas grand-chose sur le concept de
cloud computing car ses avantages et risques sont ambigus et inconnus, ce qui indique que les
entreprises ont encore besoin de beaucoup de temps pour éduquer leurs employés en matiére de les
avantages et les risques du cloud computing et les moyens de les mettre en ceuvre.

Mots-clés: cloud computing; Les avantages; Les Risques; Technologies de L'information et de La
Communication; Performance d'entreprises.
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